
 
Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 8/2023 
 

2023-09-28 

Protokoll 8/2023 

fört vid Utbildningsnämndens sammanträde torsdagen den 28 
september 2023 kl. 16:30-16:41, Insikten, Hantverkargatan 
2F 
 

Ledamöter Emilia Bjuggren (S) Ordförande 
Andrea Hedin (M) Vice ordförande 
Simon Froster Delbom (S) 
Anna Ekström (S) 
Tina Kratz (V) 
Ahmed Sharaf Abdi (V) 
Aida Badeli (MP) 
Hanna Werner (M) 
Erik Jonsson (M) 
Linnéa Vinge (SD) 
Jan Jönsson (L) 
Claes Nyberg (C) 
Ellen William-Olsson (S) ersätter Emilio Reyes Ludwig (S) 
 

Ersättare Viktor Risling (S) 
Camila Salazar Atias (S) 
Malin Ottosson (V) 
Oliver Björklund (MP) 
Leo Sutic (M) 
Jens Ahl (M) 
Emil Rapp (L) 
Michaela Zankl (C) 
Frida Bondesson (KD) 
 

Övriga närvarande Fredrik Strelert Borgarrådssekreterare 
Andreas Ericsson Borgarrådssekreterare 
Lena Holmdahl Förvaltningschef 
Peter Bragner Avdelningschef 
Joachim Håkansson Avdelningschef 
Anette Burman Avdelningschef 
Ulrika Klemets Avdelningschef 
Niclas Westin Avdelningschef 
Petra Nergårdh Avdelningschef 
Mika Metso Avdelningschef 
Carl Lidén Högselius Nämndsekreterare 
Fredrik Boström Tjänsteman Grundskolechef 
Lovisa Norlin Personalföreträdare 

Sida 1 (25)



Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 8/2023 
 

2023-09-28 

Anna Holmström Personalföreträdare 
Lovisa Sundman Personalföreträdare 
 

Justerare Emilia Bjuggren, Andréa Hedin 
 
 

Paragraf §§1-4, §§7-8, §§14-19 
 

Sekreterare Carl Lidén Högselius 

Sida 2 (25)



Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 8/2023 
 

2023-09-28 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Andréa 
Hedin (M) utses att justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 11 oktober 2023. 
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§ 2 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
2.1 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 
förvaltningsgrupp den 19 september 2023 
  
Protokoll från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 19 
september 2023 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
2.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 20 september 2023 
  
Protokoll från utbildningsnämndens, förskolenämndens och 
SISAB:s råd för funktionshinderfrågor den 20 september 2023 
anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 3 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2023/4509 
 

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/4509-3 Anmälan av beslut i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens nämnder 
inom nämndens verksamhetsområden 2023-09-28 

 UTBF 2023/4509-3.1 KF §17 Motion om att genomföra en 
stadsövergripande lokaleffektivisering 

 

Sida 5 (25)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 8/2023 
 

2023-09-28 

§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar med 
mera  
UTBF 2023/133 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 15 september 
2023 (bilaga a). 

2. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands för perioden 1 juni 2023-21 
augusti 2023 enligt ärendegrupp 407a (bilaga b). 

3. Anmälan av beslut om medgivande att fullgöra skolplikten 
på annat sätt med beslutsdatum den 31 augusti 2023 (bilaga 
c). 

4. Anmälan av anställningsbeslut för perioden 22 augusti 
2023–15 september 2023 enligt ärendegrupp 1002 (bilaga 
d). 

5. Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 
behandlingar till och med den 15 september 2023, 
diarienummer 4.3.2.5 190/2022. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/133-25 Anmälan av delegationsbeslut, inkomna 
handlingar med mera till och med den 15 september 2023 

 UTBF 2023/133-25.1 Bilaga a Delegationsbeslut till och 
med 15 september 2023 

 UTBF 2023/133-25.2 Bilaga b Varaktiv vistelse utomlands 9 
augusti 2023-31 augusti 2023 

 UTBF 2023/133-25.3 Bilaga c Medgivande om att fullgöra 
skolplikt 31 augusti 2023 

 UTBF 2023/133-25.4 Bilaga d Anställningar 22 augusti 
2023-15 september 2023 
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§ 7 
Översyn av elevhälsans organisation  
Redovisning av budgetuppdrag 
UTBF 2023/5146 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
redovisningen av budgetuppdraget att genomföra en översyn av 
elevhälsans organisation. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har i kommunfullmäktiges budget för 2023 
fått flera uppdrag som rör utveckling av elevhälsoarbetet. 
Förvaltningen har under en längre tid arbetat med att stödja och 
stärka stadens skolor i att systematiskt arbeta med tillgången till en 
välfungerande elevhälsa. För att ytterligare stärka och tydligare 
följa upp skolornas strategiska styrning av elevhälsan ska varje 
grundskola och gymnasieskola från och med i år ta fram en årlig 
elevhälsoplan. I elevhälsoplanerna synliggörs de olika 
professionerna inom elevhälsan samt de fokusområden som finns på 
skolan. Stadens skolor har olika utmaningar och förutsättningar, 
vilket innebär att varje skola behöver utforma sitt elevhälsoarbete 
utifrån en lokal analys. Elevhälsoplanerna följs upp på 
huvudmannanivå och skolan får återkoppling på sitt arbete. 
Förvaltningen arbetar även aktivt med att stödja det främjande och 
förebyggande elevhälsoarbetet i stadens skolor genom bland annat 
programmen Agera tillsammans (AT) och Mentorer i 
våldsprevention (MVP) samt genom skolsociala team och fysisk 
aktivitet under skoldagen. Detta görs i samverkan med andra aktörer 
och förvaltningar. Förvaltningen genomför därutöver insatser för att 
säkerställa en kontinuerlig kompetensutveckling av skolans 
personal utifrån identifierade behov både riktat och generellt, bland 
annat för att stärka lärares kompetens att möta elever med 
neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF). 
  
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som redovisningen av budgetuppdraget att 
genomföra en översyn av elevhälsans organisation. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen och 
grundskoleavdelningen i samverkan med avdelningen för lärande 
och elevhälsa. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 september 2023. Ärendet har även 
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behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 20 september 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
redovisningen av budgetuppdraget att genomföra en översyn av 
elevhälsans organisation. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/5146-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Översyn av elevhälsans organisation 
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§ 8 
Avtal om idéburet offentligt partnerskap med Ideella 
föreningen Ung Företagsamhet Stockholmsregionen  
UTBF 2023/4242 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden beslutar att ingå ett avtal om idéburet 

offentligt partnerskap med Ideella föreningen Ung 
Företagsamhet Stockholmsregionen enligt bilagt avtal. 

2. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 
underteckna ett avtal om idéburet offentligt partnerskap med 
Ideella föreningen Ung Företagsamhet Stockholmsregionen 
enligt bilagt avtal. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen har ett mångårigt samarbete med Ideella 
föreningen Ung Företagsamhet Stockholmsregionen. Förvaltningen 
har önskat formalisera samarbetet i form av ett avtal om idéburet 
offentligt partnerskap (IOP). Förvaltningen bedömer att Ideella 
föreningen Ung Företagsamhet Stockholmsregionen har ett specifikt 
arbetssätt och kompetens samt att verksamheten genomförs på ett 
sätt som utgör ett komplement till skolornas verksamhet. 
  
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden ingår ett avtal om 
idéburet offentligt partnerskap med Ideella föreningen Ung 
Företagsamhet Stockholmsregionen samt delegerar till 
utbildningsdirektören att underteckna ett avtal om idéburet 
offentligt partnerskap med Ideella föreningen Ung Företagsamhet 
Stockholmsregionen enligt bilagt avtal. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan med 
grundskoleavdelningen. Representanter från skolornas verksamhet i 
form av rektor på en gymnasieskola med högskoleförberedande 
program (Bromma gymnasium) och rektor på en gymnasieskola 
med yrkesprogram (S:t Eriks gymnasium) har även deltagit i 
beredningen av ärendet. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 september 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 20 september 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
1. Utbildningsnämnden beslutar att ingå ett avtal om idéburet 

offentligt partnerskap med Ideella föreningen Ung 
Företagsamhet Stockholmsregionen enligt bilagt avtal. 

2. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 
underteckna ett avtal om idéburet offentligt partnerskap med 
Ideella föreningen Ung Företagsamhet Stockholmsregionen 
enligt bilagt avtal. 

  
Yrkanden 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) yrkar bifall till eget 
framlagt förslag till beslut. 
  
Claes Nyberg (C) yrkar bifall till eget framlagt förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns tre 
förslag till beslut: förvaltningens förslag, ett förslag från Andréa 
Hedin med flera (M) och ett förslag från Claes Nyberg (C). 
Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Utbildningsnämnden avslår utbildningsförvaltningens 
förslag till beslut. 

2. Utbildningsnämnden uttalar att stadens ersättning till 
Ung företagsamhet ska uppgå till 2 kronor per 
kommuninvånare och att kommunstyrelsen bör ge 
Stockholm Business Region i uppdrag att ingå ett 
avtal om idéburet offentligt partnerskap med Ideella 
föreningen Ung Företagsamhet Stockholmsregionen. 

3. Att därutöver anföra: 
  

Skolan ska rusta elever med kunskaper för livet. Skolan ska 
också förbereda elever för arbetsmarknaden som anställd eller 
egenföretagare, entreprenörskapsträningen gynnar hela 
samhället. Ung Företagsamhet är därför en viktig plattform 
för ungdomar att utforska och testa på företagande och 
entreprenörskap i skolan. 
  
Forskning slår fast att en UF-alumn i snitt har en månadslön 
mer i årsinkomst och tjugo procents lägre sannolikhet att vara 
arbetslös. Därför är det viktigt att fler stockholmselever får 
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testa på företagande. Det kommer att gynna enskilda elever 
som utvecklar en färdigheter så som samarbete, muntlig 
kommunikation, planering, ansvarstagande och 
självförtroende. Det kommer också att gynna Stockholm som 
arbetsmarknadsregion. 
  
Det idéburna, offentliga partnerskapet (IOP) som föreslås nu 
innebär att Stockholm betalar en krona per invånare för att 
möjliggöra samarbetet med organisationen Ung 
Företagsamhet. Moderaterna föreslår istället en 
ambitionshöjning för partnerskapet och att ersättningen från 
Stockholms stad höjs med 100 procent, från 1 krona till 2 
kronor per invånare. Det motsvarar samma nivå som 2022, 
men som vänsterstyret sedan har halverat. Finansieringen bör 
inte heller belasta elevernas skolpeng utan istället finansieras 
centralt av kommunen. 
  
Moderaterna anser det är djupt orättvis att pengarna till UF 
ska tas från skolpengen till de kommunala skolorna när en 
majoritet av de som läser UF går på fristående skolor. Därför 
bör kostnaden istället tas centralt av Stockholm Business 
Region AB. Vi ser det därför som centralt att ägandeskapet 
över frågan flyttas och att kommunstyrelsen fattar beslut om 
att Stockholm Business Region AB ska ingå ett avtal om 
idéburet offentligt partnerskap med Ideella föreningen Ung 
Företagsamhet Stockholmsregionen. 
  
Läsåret 2021/2022 testade 37 000 gymnasieelever att driva ett 
UF-företag, det motsvarade cirka var tredje gymnasieelev i 
Sverige. För Stockholm stads gymnasieelever i egen regi var 
det 1250 elever, vilket bara motsvarande cirka var femte elev. 
Efter en riktad satsning av den tidigare moderatledda 
majoriteten för läsåret 2022/2023 ökade andelen elever som 
testat ett UF-företag med 16 procent. Ett välkommet men 
otillräckligt resultat. Moderaterna vill att med våra satsning 
nå ännu fler, så att Stockholmselever testar entreprenörskapet 
i lika stor utsträckning som gymnasieelever i resten av landet. 
  
Den tidigare moderatledda majoritetens satsning på UF för 
läsåret 2022/2023 resulterade i att ytterligare sex skolor, 
utöver befintliga 13, gav möjligheten att driva ett UF-företag. 
Det IOP som Moderaterna föreslår bör, utöver att generellt nå 
fler elever, rikta sig särskilt mot yrkesprogrammen och den 
anpassade gymnasieskolan. Många som går 
yrkesprogrammen kommer att livnära sig i branscher där eget 
företagande är vanligt, därför måste vi skapa bättre 
förutsättningar för dessa elever. 
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Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag enligt följande: 
  

1. Att utbildningsnämnden delvis godkänner 
förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att därutöver anföra följande 
  
Centerpartiet är i grunden mycket positiva till att staden satsar 
på att ge fler elever möjlighet att prova på att förverkliga sina 
entreprenöriella idéer och färdigheter genom att få uppleva 
företagandets villkor och dynamik. Det är viktigt för Sveriges 
konkurrenskraft och Stockholm som arbetsmarknadsregion då 
vi vet att majoriteten av nya jobb växer fram i småföretag och 
företag som bryter ny mark. Inte minst är det också viktigt för 
att ge den enskilda fler möjligheter att skapa sig en tillvaro 
med egenmakt och fler potentiella livsval. 
  
Under den föregående mandatperioden gjorde vi i den 
grönblå majoriteten också satsningar för att flera elever i 
Stockholm skulle få denna möjlighet och tillsatte bland annat 
en samordnare kring Ung Företagsamhet som tydligt gav stöd 
i samarbetet. Tyvärr en satsning som sedan togs bort efter 
kort tid vilket kan leda till att de önskade resultaten uteblir. 
  
Centerpartiet ser att staden i grunden i hög grad borde 
överväga att överföra fler samverkanssatsningar att 
genomföras i form av IOP. Därför är vi också mycket positiva 
till att staden ingår ett IOP med UF för att skapa långsiktighet 
och grund för gemensam utvärdering och uppföljning. Det 
ger också bättre förutsättningar till metodutveckling som kan 
komma fler skolor och kommuner till del. 
  
Det är viktigt att staden i detta arbete också inkluderar en 
lägesbild av hur många elever i Stockholm som startar ett UF-
Företag oavsett huvudman. Att skapa den bilden behöver bli 
en del i samverkan med de fristående huvudmännen inom 
ramen för den plattform som redan finns. Det är också en 
viktig del i att följa upp hur skolpengen används av de olika 
skolorna oavsett huvudman för att bättre kunna bedöma om 
det planerade anslaget per elev från staden är på rätt nivå. 
  

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till förslaget om beslut från vice ordföranden Andréa 
Hedin med flera (M). 
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Handlingar i ärendet 
 UTBF 2023/4242-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Avtal om idéburet offentligt partnerskap med Ideella 
föreningen Ung Företagsamhet Stockholmsregionen 

 UTBF 2023/4242-2 Avtal om idéburet offentligt partnerskap 
med Ideella föreningen Ung Företagsamhet 
Stockholmsregionen 
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§ 14 
Skolpersonals kunskaper om socialtjänstens uppdrag  
Skrivelse från Jan Jönsson (L) och Andréa Hedin (M) 
UTBF 2023/3263 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Jan Jönsson (L) 
och Andréa Hedin (M) med anledning av att skribenterna tagit del 
av information om att det ibland förekommer att skolpersonal 
underblåser vanföreställningar om socialtjänstens uppdrag eller 
förmedlar en rädsla för att ta kontakt med socialtjänsten när det 
gäller barn som det finns oro för. Skribenterna skriver att det pågår 
en påverkanskampanj mot socialtjänsten i Sverige och att det är av 
vikt att alla myndigheter och organisationer förmedlar korrekt 
information. 
  
Utbildningsförvaltningen har ett nära samarbete med 
socialförvaltningen och stadsdelsförvaltningarna för att främja 
samverkan mellan skola och socialtjänst både på aggregerad nivå 
och lokal nivå. Stödmaterial för samverkan mellan skola och 
socialtjänst har utarbetats och revideras kontinuerligt och 
utbildningsinsatser till skolpersonal för hur socialtjänsten arbetar 
samt hur orosanmälan ska göras har genomförts. 
  
Förvaltningen har inte fått någon kännedom om att personal i 
stadens kommunala skolor underblåser vanföreställningar om 
socialtjänstens uppdrag eller förmedlar rädsla att kontakta 
socialtjänsten. Skulle detta hända hanteras det lokalt på enheten 
genom samtal och utbildning. Lokala styrgrupper där representanter 
för skola, stadsdelsförvaltning och polis deltar finns i alla stadsdelar 
vilket lägger grund för en god samverkan inom stadsdelarna. 
  
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 september 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 20 september 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3263-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skolpersonals kunskaper om socialtjänstens uppdrag 

 UTBF 2023/3263-1 Skrivelse från Jan Jönsson (L) och 
Andrea Hedin (M) angående skolpersonals kunskaper om 
socialtjänstens uppdrag 
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§ 15 
Länsgemensam samverkan för resursskolor och barn i 
behov av särskilt stöd  
Svar på skrivelse från Moderaterna (M) 
UTBF 2023/2740 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna (M) har i en skrivelse till utbildningsnämnden uttryckt 
ett intresse att se över möjligheterna för Stockholms stad att 
samverka regionalt kring barn i behov av särskilt stöd i 
grundskolan. I skrivelsen efterfrågas information om för hur många 
elever som tilläggsbelopp eller strukturbidrag betalas ut, och vilka 
olika belopp som förekommer. Vidare efterfrågas förvaltningens 
bedömning av vilka förutsättningar som behövs för att få till stånd 
en ökad samverkan med andra kommuner i regionen, och vilka 
frågor som måste redas ut inför en sådan samverkan. 
  
Förvaltningens sammanställning av stadens former av ersättning för 
särskilt stöd visar att det är fler former av ersättning, och att 
spridningen i belopp också är större, i grundskolan än i 
gymnasieskolan. 
  
Förvaltningen bedömer att skillnaderna kommuner emellan när det 
gäller både grundfinansiering och olika typer av tillägg för särskilt 
stöd är stora inom grundskolan. Om det finns ett intresse i andra 
kommuner i Stockholmsområdet för att utveckla en samverkan 
kring elever i behov av särskilt stöd i grundskolan blir en första 
uppgift att beskriva och jämföra de skillnaderna. 
  
Med utgångspunkt i nulägesbeskrivningen av skillnader och likheter 
kan förslag tas fram på områden som är lämpliga att samverka 
kring, och hur den samverkan skulle kunna utformas. 
  
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa, 
grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
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Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 september 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 20 september 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/2740-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Länsgemensam samverkan för resursskolor och barn i behov 
av särskilt stöd 

 UTBF 2023/2740-1 Skrivelse från Moderaterna angående 
länsgemensam samverkan för resursskolor och barn i behov 
av särskilt stöd 
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§ 16 
ESS-gymnasiet  
Skrivelse från Jan Jönsson (L) och Andréa Hedin (M) 
UTBF 2023/3262 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Jan Jönsson (L) 
och Andréa Hedin (M) om elevgruppen placerade och 
omhändertagna barn och unga i samhällets vård som går på ESS-
gymnasiet. Skribenterna vill veta vad utbildningsförvaltningen gör 
för att säkerställa att skolorna får nödvändig bakgrundsinformation 
om den ovan beskrivna elevgruppen samt hur man arbetar för att 
säkerställa att dessa elever ges möjlighet att klara kunskapsmålen? 
  
Utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen har sedan år 2020 
ett nära och omfattande samarbete med att stötta stadsdelarna i 
deras arbete med placerade barns och ungas skolgång. Detta sker 
bland annat inom ramen för ”SAMS” (Samverkan socialtjänst och 
skola) och det sociala investeringsprojektet ”Skolsamordnare” för 
placerade barn och unga. Arbetet upprätthålls genom samverkan 
och regelbundna möten med representanter från 
utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen. 
  
Förvaltningen delar uppfattningen att viss information är nödvändig 
för att skolpersonalen ska kunna planera undervisningen och 
bemöta eleverna på rätt sätt. Större möjligheter för 
informationsöverföring skulle sannolikt underlätta samverkan, 
stödinsatser samt tydliggöra arbetsformer mellan berörda parter 
kring den berörda målgruppen men med befintlig lagstiftning är det 
inte möjligt. 
  
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som 
svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 september 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 20 september 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Förvaltningen hänvisar till att en fungerande samverkan sker 
genom regelbundna möten inom SAMS. Denna typ av 
samverkan är dock på en annan nivå än den vi avsett i vår 
skrivelse, dvs. den typ av samhandling som måste ske på 
elevnivå. Vi konstaterar att ESS-gymnasiet faktiskt uppfattar 
den bristande informationsöverföringen gällande enskilda 
elever som ett konkret problem. 
  
Förvaltningen skriver att större möjligheter för 
informationsöverföring sannolikt skulle underlätta 
samverkan, stödinsatser samt tydliggöra arbetsformer mellan 
berörda parter kring den berörda målgruppen. Samtidigt 
hänvisar man till lagstiftningen och menar att befintlig 
lagstiftning inte möjliggör att dela all den information som 
finns om målgruppen. 
  
Vi vill påpeka att det är tillåtet med informationsöverföringar 
vid medgivande från den enskilde. I många fall är det 
dessutom så att det kan räcka med information som inte 
omfattas av sekretessen för att mottagande skola ska kunna 
göra ett adekvat förberedelsearbete. I ESS-gymnasiets fall 
handlar det dessutom ofta om att informationen angående 
inkommande elev från institution kommer väldigt tätt inpå att 
eleven ska börja skolan vilket omöjliggör tillräckliga 
förberedelser. Därför ställer vi oss frågande till hänvisningen 
till gällande lagstiftning som ett avgörande problem. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3262-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse från Jan Jönsson (L) och Andrea Hedin (M) om 
ESS-gymnasiet 
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 UTBF 2023/3262-1 Skrivelse från Jan Jönsson (L) och 
Andrea Hedin (M) om ESS-gymnasium 
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§ 17 
Platser på ESS-gymnasiet samt marknadsföring av 
skolan  
Skrivelse från Liberalerna (L) 
UTBF 2023/3835 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse från Liberalerna (L) ställer skribenterna frågor om 
förvaltningen har för avsikt att låta ESS-gymnasiet marknadsföras 
på ett sätt som tar hänsyn till dess profil samt har förvaltningen för 
avsikt att utöka ESS-gymnasiets antal platser på 
introduktionsprogrammet individuellt alternativ, 
specialpedagogiskverksamhet med profil autismspektrumtillstånd. 
  
Förvaltningens bedömning är att eleverna som har behov av att gå 
på individuellt alternativ och särskilt individuellt alternativ, 
specialpedagogisk verksamhet med profil autismspektrumtillstånd 
är informerade om vilka alternativ som finns att söka. Förvaltningen 
menar att det är oklart vad en marknadsföring tillsammans med 
resursskolor skulle leda till. 
  
Förvaltningen följer kontinuerligt utvecklingen och behovet av 
platser på individuellt alternativ (IMA). Efter årets slutantagning så 
kan förvaltningen konstatera att det finns skäl att se över om det 
finns behov av att utöka platserna ytterligare något inför 
antagningsåret 2024. 
  
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 september 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 20 september 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
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Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3835-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Platser på ESS-gymnasiet samt marknadsföring av skolan 

 UTBF 2023/3835-1 Skrivelse från Liberalerna om platser på 
ESS-gymnasium samt ESS marknadsföring 
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§ 18 
Beviljat verksamhetsstöd  
Skrivelse från Moderaterna (M) och Liberalerna (L) 
UTBF 2023/3836 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna (M) har inkommit med en skrivelse till 
utbildningsnämnden angående beviljat verksamhetsstöd som också 
Liberalerna (L) ställer sig bakom. Skrivelsen hänvisar till nämndens 
verksamhetsplan för 2022 gällande antalet platser i stadens CSU- 
grupper (251 platser) och RSU-grupper (126 platser). Därtill 
hänvisar skribenterna till statistik från Skolverket och 
Socialstyrelsen gällande antalet elever som har ”stora behov och 
”mycket stora behov” som sammanlagt utgör 5428 elever. I 
skrivelsen ställs frågor om hur många ansökningar om 
verksamhetsstöd som inkommit till förvaltningen under 2023. 
  
Mellan perioden 1 januari–30 juni har 127 ansökningar om 
verksamhetsstöd från skolor i egen regi samt 68 ansökningar om 
tilläggsbelopp från friskolor inkommit till förvaltningen. Av dessa 
har 45 ansökningar från skolor i egen regi beviljats respektive 4 
ansökningar från friskolor. Anledningen till att en ansökan bli 
avslagen handlar oftast om att behovet av särskilt stöd inte är så 
omfattande att det inte ryms inom grundbeloppet. 
  
Under 2021 infördes ett strukturbidrag i Stockholms stad i syfte att 
skapa en omfördelning av medel för elever i behov av särskilt stöd. 
Det har i sin tur lett till att antalet ansökningar om verksamhetsstöd 
och tilläggsbelopp har minskat samtidigt som antalet platser i CSU-
och RSU-grupper har ökat. Även antalet platser i Stockholms stads 
kommunala skolors lokala särskilda undervisningsgrupper, SU-
grupper, har ökat. 
  
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av avdelningen för stöd kring lärande och 
elevhälsa i samråd med grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 september 2023. Ärendet har även 
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behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 20 september 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3836-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Svar 
på skrivelse Skrivelse från Moderaterna och Liberalerna 
angående beviljat verksamhetsstöd 2023/3836 

 UTBF 2023/3836-1 Skrivelse från Moderaterna angående 
beviljat verksamhetsstöd 
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§ 19 
Övriga frågor  

Beslut  
Utbildningsnämnden överlämnar samtliga skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning. 
 
Skrivelser för beredning 
Följande skrivelser har inkommit till utbildningsnämnden: 
  

 Skrivelse från Liberalerna (L) och Moderaterna (M) 
angående rättvisande betyg på gymnasiet. 

  
 Skrivelse från Liberalerna (L) angående Start Stockholm. 

 

Sida 25 (25)



Digitala signaturer
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
Carl,Högselius 2023-10-02
Andréa Marieanna Arlene,Hedin 2023-10-02
Sara Emilia Ingemarsdotter,Bjuggren 2023-10-03


		2023-10-03T10:07:39+0200




